
Od doby vydání předchozího čísla 
zpravodaje se obecní zastupitelstvo sešlo 
na veřejném zasedání dvakrát a sice 21. 
března a 11. dubna. Na březnové schůzi, 
které se účastnilo šest zastupitelů (omlu-
vena A. Zoulová) a sedm dalších občanů, 
se zastupitelstvo vrátilo k rozpočtu obce 
na rok 2017 na základě námitek členky za-
stupitelstva paní K. Vojtíškové, že zápis ze 
zasedání ze dne 29. 12. 2016 nepopisuje 
přesně podané návrhy a průběh diskuse  
k rozpočtu. Vzhledem k tomu, že námitky 
byly podány až 23. 2. bylo jejich projed-
nání odloženo na březnové zasedání. Na 
základě oprávněnosti některých námitek 
revokovalo zastupitelstvo své usnesení  
z prosincové schůze a po kratší diskusi 
schválilo rozpočet na rok 2017 jako 
schodkový s příjmy 4 380 500 Kč a vý- 
daji 7 611 500 Kč s tím, že rozdíl 3 231 
tisíc Kč bude kryt z finančních rezerv.  
V souvislosti s rozpočtem přijalo také 
zastupitelstvo rozpočtové opatření č. 1, 
upravující výdajový paragraf stravování 
důchodců v mateřské škole a zavádějící 
nový rozpočtový paragraf Ochrana 
obyvatelstva jako povinný pro čerpání 
prostředků na likvidaci živelných pohrom 
do doby, než dojde finanční pomoc z kraje. 
Toto rozpočtové opatření zvyšuje výdaje 
celkem o 3500 Kč. V dalším jednání  
schválilo zastupitelstvo vyhlášku  
o nočním klidu a nového nájemce stávající 

hospody v čp. 128 pana Václava Ziku, 
který se do výběrového řízení přihlásil 
jako jediný uchazeč. Starostka byla 
pověřena uzavřít příslušnou smlouvu.

Ve věci výběrového řízení na rekon-
strukci hospody v čp. 16 informovala 
starostka, že firma PP-servis Plzeň 
podala námitku proti rozhodnutí  
o jejím vyloučení z veřejné zakázky 
pro nesplnění některých podmínek za-
dávací dokumentace. Člen výběrové 
komise JUDr. Mošna vypracoval návrh 
zamítavého rozhodnutí o námitce, který 
zastupitelstvo schválilo. 

V bodě Různé informovala starostka 
o některých aktuálních akcích, které 
jsou rozvedeny v jiných částech zpra-
vodaje nebo byly zveřejněny již v čísle 
minulém. Kromě toho vyzvala opět, aby 
se přihlásili zájemci o práci v redakční 
radě zpravodaje, která po rezignaci 
stávajících členů není personálně obsa-
zena. Na tuto výzvu navázala v násled-
ném bodě Diskuse krátká polemika 
o příčinách rezignace redakční rady, 
kterou předsedající ukončila s pouka-
zem, že podobná proběhla na minulých 
zasedáních a ta dnešní nepřináší nic 
nového. Před ukončením schůze ještě 
oznámil přítomný zástupce výzkum-
ného včelařského ústavu, že ústav hledá 
technickou pracovní sílu do výroby vete- 
rinárních léčiv, kde pracuje kolektiv žen.                                         

Hlavním bodem jednání druhé schůze, 
kde bylo přítomno šest zastupitelů (o- 
mluven V. Poláček) a dva občané, 
byl výběr firmy, která zpracuje studii  
o odkanalizování obce prostřednictvím 
domácích čističek odpadních vod (ČOV). 
Poptávka byla vyvěšena na úřední desce 
obce dne 9. března s termínem podávání 
nabídek do 4. dubna. Obec požaduje, 
aby nabídka obsahovala kromě vlast-
ní souhrnné studie hydrogeologický 
průzkum, dotazník pro občany, veřejné 
projednání s občany, inženýrskou 
činnost, zjištění možnosti získání do- 
tace a celkovou cenu včetně DPH. Hlásit 
se mohly jen firmy s licencí pro danou 
odbornou činnost. Nabídky poslalo pět 
firem, z nichž firma Hellstein Vlčovice 
nesplnila požadovaný rozsah studie  
a zřejmě i proto byla nabízená cena stu- 
die extrémně nízká (59 902 Kč). Ostatní 
firmy předložily nabídky v kompletním 
požadovaném rozsahu a jejich ceny se 
pohybovaly v rozmezí 152 460 – 226 
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Tak Tady sTávala velkovýkrmna prasaT
Na jih od osady Drasty se rozkládají širá úrodná pole, 

kde zemědělské družstvo sklízí pravidelně vysokou úrodu. 
Je proto zvláštní, že na okraji Drast zůstal ležet ladem dost 
velký kus takové dobré  půdy. Podle jeho dnešního stavu tak 
leží ladem již po mnoho let, neboť je to úplná divočina. Hus-
tá křoviska, sem tam vysoký strom a to všechno propletené 
travou vysokou po pás. Pokud byste sem někdy zabloudili, 
tak vězte, že jste na místě, kde stávala velkovýkrmna prasat. 
Její historie se začala odvíjet od počátku padesátých let mi-
nulého století. Tehdy náš domácí trh zápolil s nedostatkem 
masa. On s ním sice zápolil v dalších letech ještě mnohokrát 
jako s důsledkem chybné hospodářské politiky, ale v padesá-
tém roce byly příčiny objektivní. Válečná léta se projevila mi-
mo jiné také ve velkém poklesu stavu hospodářských zvířat, 
kterému ještě napomohlo katastrofální sucho, které postihlo 
republiku v roce 1947. Tehdy přišli někteří přední pracovníci 
ministerstva zemědělství s myšlenkou, že nedostatku masa 
by se mohlo poměrně rychle odpomoci zvýšením produkce 
vepřového masa. Vycházeli z toho, že prasata jsou na rozdíl 
od skotu nesrovnatelně plodnější a rychleji přibývají na váze, 
takže od jedné prasnice se dá do roka odchovat průměrně 
dvacet selat, která nejpozději za sedm měsícům od narození 
mohou dosáhnout hmotnosti 100 kg. Nápad vypadal slibně 
a tak dostaly tehdejší státní statky „befel“ budovat vel-
kovýkrmny prasat. A jedna taková velkovýkrmna byla po- 
stavena na Drastech, které tenkrát patřily ke státnímu statku 
Odolena Voda, přesídlivšímu později do Klíčan.

Tyto velkovýkrmny jistě odlehčily vnitřnímu trhu ma-
sa, ale po čase se začaly projevovat i některé jejich stinné 
stránky. První spočívala ve struktuře spotřebovaných krmiv. 

Prasata na rozdíl od skotu produkují maso jistě rychleji, ale 
za cenu velké spotřeby zrnin, ale ty byly potřeba i pro lid-
skou výživu, neboť nejen masem živ jest člověk. Druhá sla-
bina spočívala ve způsobu chovu. Velkovýkrmny soustředily 
na jedno místo velké počty zvířat, ale toho nebylo mnohde 
využito k zavádění skutečně velkovýrobního způsobu chovu 
s malou potřebou lidské práce. Proto docházelo postupně k 
jejich modernizaci, což si ovšem vyžádalo nemalé investiční 
náklady, které se ne všude jevily jako efektivní a tedy ne 
všude k modernizaci došlo. To se týkalo i drastecké vel-
kovýkrmny, která dožívala v podstatě v původní podobě. 
Když došlo v roce 1977 k delimitaci půdy mezi státními 
statky a jednotnými zemědělskými družstvy, připadly Dras-
ty včetně velkovýkrmny JZD Klecany. V té době byla již 
výkrmna v technicky dost špatném stavu, výroba v ní byla 
ztrátová, takže ji družstvo přestalo v roce 1981 provozo-
vat. A jak je u nás zvykem, opuštěný objekt navštěvovali 
různí „kutilové“, kteří z něho „zachraňovali“ samozřejmě 
pro svou potřebu všechno, co se ještě dalo k něčemu použít. 
Zbylá ruina byla pak po roce 1990 z rozhodnutí Státního 
pozemkového fondu demolována, ale to, co bylo uloženo v 
zemi, tam zůstalo, takže pozemek nemohl být orán a stala 
se z něj nefalšovaná divočina. Příroda si vzala zpět to, co 
člověk opustil, a nic tu neupomíná na to, že tu kdysi stá-
la velkovýkrmna prasat. Ale v samotných Drastech na ni 
přece jenom něco upomíná. Když autobus jedoucí na Prahu 
opouští Drasty, míjí po pravé straně tři obytné domky. Byly 
postaveny zároveň s velkovýkrmnou pro její pracovníky.
� v-ch-��   

historie Zapsaná do krajiny iv.

270 Kč. Zastupitelstvo vybralo k vypra-
cování studie firmu Ekomonitor Chru-
dim, která nabídla v uvedeném rozpětí 
nejnižší cenu, a pověřila starostku  
uzavřením příslušné smlouvy. V pří- 
padě neuzavření smlouvy s vybra-
nou firmou souhlasí zastupitelstvo  
s postupným oslovením dalších firem  
v pořadí podle nabízené ceny.  

Na jednání byl opět zařazen bod 
Redakční rada zpravodaje. Vzhledem  
k tomu, že se nepřihlásil žádný zájemce 
o práci v tomto výboru zastupitelstva  
a přímo oslovení občané  práci v redakční 
radě odmítli, navrhla starostka zrušení 
redakční rady pro její neobsazení s tím, 
že může být obnovena, pokud se situace 

změní. Návrh byl schválen čtyřmi hlasy 
při jednom zdržení (A. Zoulová) a jed-
nom hlasu proti (K. Vojtíšková). Pak byl 
předložen starostkou návrh na příslušnou 
úpravu statutu zpravodaje. K tomu po-
dala zastupitelka Kateřina Vojtíšková 
protinávrh odložit toto jednání na příští 
schůzi zastupitelstva. Žádný z obou 
návrhů nezískal při hlasování potřebnou 
většinu hlasů, takže v této věci nebylo roz- 
hodnuto.

Zastupitelstvo také schválilo vyjádření 
k dokumentaci vlivu záměru firmy Good-
man na výstavbu skladovacího areálu ve 
Zdibech na životní prostředí. Ve vyjádření 
se požaduje, aby před případným povo-
lením výstavby tohoto areálu byla reálně 

dořešena neúnosná dopravní situace na 
křižovatce silnic I/9 a II/608 s rampou 
dálnice D8 u Zdib a aby po dostatečně 
dlouhém zkušebním provozu po úpravě 
bylo dopravní zatížení v daném místě 
posouzeno z hlediska vlivu na životní 
prostředí a zdraví občanů. Mezi ostatní 
důležitá usnesení zastupitelstva patří 
také rozhodnutí o prodloužení uložení 
jednoho milionu Kč na terminovaném 
vkladu u JT banky při 0,3 % úroku o 
jeden rok, tj. do konce dubna 2018, a 
delegování Kateřiny Vojtíškové na val-
nou hromadu Vodáren Kladno-Mělník s 
náhradníky p. Liborem Lesákem z Kra-
lup a p. Tomášem Hrodkem z Neratovic.
� v-ch-��   
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Nepřetržitý déšť v pátek před Šlápotou mne hodně zneklidňo-
val, protože je všeobecně známé, že dobré počasí tvoří více než 
polovinu úspěchu venkovní akce. V sobotu se karta naštěstí 
obrátila a my se probudili do sice trochu chladnějšího, ale pří-
jemného dne. Odvahu neztratili ani pochodníci, kteří se vydali 
na některou z osmi vyhlášených tras. Celkem dorazilo na náves, 
kde se odehrával doprovodný program, 660 osob. Muzeum si 
prohlédlo 142 osob.  Diplomy a upomínkové magnety, placky 
nebo perníčky si vyzvedlo 465 osob. Míša Špačková s Ádou 
Horváthovou poctivě psaly jména a počet ušlých kilometrů. V 
rámci programu na návsi shlédly děti divadelní představení o 
Africe, soutěžily v pohybu a zručnosti s Andreou Zoulovou, se 
kterou si vyráběly i malé smrtky. Po třech letech vyšlo datum 
Šlápoty před velikonocemi, takže jsme se rozloučili se zimou 
vynesením Smrtky, kterou cestou k Vltavě nesl Honza Hořá-
nek a doprovázely ho dvě sličné dívky z Klecan, které před 

tím vypomáhaly v pokladně. Po cestě si pochodníci zpívali za 
doprovodu akordeonu, na který hrál Pavel Šertler. Poděkování 
patří všem, kdo přispěli ke zdárnému průběhu akce. Kromě již 
jmenovaných to byli: Standa Koranda, Lída Szöllosová s man-
želem, Vojta Hořánek, Jiří Špaček st.; trasu z Kralup startovala 
Eva Hrušková, z Klecan Pavla Černá, vstupenky prodávaly Ha-
na Olbertová a Jiřina Peňázová; Stáňa Buriánová st., Tonička 
Bartušková a Petra Horváthová se ani na chvilku nezastavily u 
občerstvení. Jana Šťastná zajišťovala tradiční stloukání másla 
a Jirka Švarc zasvěcoval návštěvníky do pletení pomlázek. K 
dobré pohodě na návsi vyhrávaly Máslovické drnkačky a sku-
pina EKG.  Obě kapely byly velmi dobré. Troufám si říci, že 
jubilejní 30. ročník se vydařil a je na místě také vzpomenout 
ty, kteří stáli u zrodu dnes již tradičního pochodu - Miluška 
Švarcová, Honza Bošina, Petr Malý - zakladatelé turistického 
oddílu mládeže Šlapáček.  V.�Sýkorová

rekonstrukce čp. 16 a dotace

ohlédnutí Za Máslovickou Šlápotou

Neříkám zajisté novinku, že dotace jsou na jednu stranu 
velmi žádané a mnohde velmi pomohou, na druhou stranu 
opomíjené až proklínané a působící problémy. Žádosti o ně ma-
jí četné striktní podmínky, které je nutno splnit, realizace akce 
je časově limitovaná, celkově je to administrativně náročné a i 
když se všechno řádně splní, ještě není zaručeno, že se dotace 
dostane a že není obec sankcionována za nesplnění některé, z 
pohledu laika banální podmínky.

Naše obec není žádným nováčkem v získávání dotací. 
Dovolím si připomenout např. získání dotace na rekonstrukci 
budovy pro muzeum, zařízení muzea, obnovu expozic muzea, 
rekonstrukci ulice Vltavské, na několik kulturních akcí v obci, 
výstavbu první části cyklostezky od přívozu k Choči, rekon-
strukci převoznického domku, stavební úpravu a zařízení 
hřiště pro děti a mládež, vybavení obecního úřadu výpočetní 
technikou a tiskárnou pro fungování Czechpointu, chodník 
v ulici U Vodojemu, výsadbu nových stromů kolem hřiště a 
každoroční dotace na provoz přívozu. Dotace jsme získali z 
Krajského úřadu Středočeského kraje, z nadace Open Soci-
ety Fund, z ministerstva pro místní rozvoj a z Nadace ČEZ. 
Většina z nich také byla získána v době, která, troufám si říci, 
byla příznivější pro jejich získání. Administrativa nebyla tolik 
složitá jako je při dotacích z evropských fondů. Dvakrát jsme 
neuspěli v získání dotace na rekonstrukci veřejného osvětlení 
ze Středočeského kraje, jednou na dokončení cyklostezky z 
SFDI a jednou na zabezpečení mateřské školy z ministerstva 
školství.

V loňském roce byl obecní úřad kritizován, že nepožádal o 
dotaci z krajského Fondu rozvoje měst a obcí a ani z jiného fon-
du na rekonstrukci budoucí hospody se sálem.  Chtěla bych na 
tomto místě věcně vysvětlit, že v tomto případě by naše žádost 

byla bezpředmětná, neboť bychom nemohli splnit řadu pod-
mínek, aby mohla být do soutěže s ostatními žádostmi vůbec 
přijata.

Termín podávání žádostí u středočeského krajského úřadu byl 
od 14. 1. do 1. 2. 2016. Hlavními podmínkami bylo mít staveb-
ní povolení nebo alespoň žádost o ně, položkový rozpočet a 
termín ukončení stavby do 1 roku. 

Na rekonstrukci čp. 16 jsme sice získali stavební povolení 
5. ledna, ale chyběla nám prováděcí dokumentace, ze které se 
tvoří položkový rozpočet. Tu jsme obdrželi až za dva měsíce. 
Bez položkového rozpočtu jsme ani nemohli vypsat výběrové 
řízení, které samotné trvá minimálně dva měsíce. Bez vybrané 
firmy bychom stavbu ani nemohli do jednoho roku dokončit.   

Další teoretická možnost byla dotace z ministerstva pro 
místní rozvoj na výstavbu, rekonstrukci a vybavení komunit-
ních center. Dotace ale nebyla určena na budování kulturních 
domů nebo prostor pro masovou zábavu. Smyslem projektu je 
sociální začleňování ohrožených skupin osob a poskytování so-
ciálních, vzdělávacích, kulturních a rekreačních aktivit s cílem 
zlepšit jejich sociální situaci. Nejen že bychom museli zásadně 
přepracovat projektovou dokumentaci a podat žádost do konce 
října, ale obávám se, že bychom těžko mezi sebou hledali více 
osob z ohrožených skupin, pro které je projekt určen (nemohou 
to být např. pouze senioři). 

Nerada bych, aby to vyznělo jako vymlouvání a hledání 
důvodů, proč to nejde, ale od získání budovy bylo všeobecně 
známo, že jí zamýšlíme vrátit její původní využití, tj. hospodu 
se sálem a také se vědělo, že rekonstrukce bude financována z 
výtěžku prodeje pozemků. Na čerpání dotací budou jistě i další 
příležitosti a je dobré si je v klidu a beze spěchu rozmyslet. 
 V.�Sýkorová
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I letos se obec připojila k celonárodní 
dobrovolnické úklidové akce „Ukliďme 
svět, ukliďme Česko“ organizované 
největší ekologickou organizací Český 
svaz ochránců přírody (ČSOP). Na po-
slední chvíli přišla i očekávaná zásilka 
pytlů a rukavic, spolu s přihláškami do 
ČSOP. Brigáda připadla na apríla, ale 
podle počasí by člověk řekl spíš plné lé-
to. Netradičně jsme začínali až o druhé 
odpolední kvůli loučení v hospůdce, 
které se protáhlo do bílého rána. 

Co se zvládlo? Miluška Hořánková a 
Andrea Zoulová vyčistily okolí stezky k 
Vltavě před Šlápotou, neopomněly ani 
lom a okolí silnice k Dolu. Petr Her-
man, Standa Koranda, Petr Ševčenko 
a já jsme procházeli místo od letiště 
k rozcestí na Postřižín a zlikvidovali 
černou skládku u sloupu elektrického 
vedení na cestě do Dolánek. Vladimíra 
Sýkorová a Ludmila Szöllösová čistily 
okolí silnice na Postřižín za hranicemi 

obce. Hanka Švitorková s maminkou 
a nejmladší účastnicí brigády neteří 
Karolinkou si vzaly za úkol úklid okolí 
trasy na Vodochody, včetně rozcestí 

„Ke křížku“, kde se opakovaně ob-
jevuje nový drobný i objemnější odpad. 
Největšími úlovky byly stará televize a 
rozličné části aut – celé sklo, pneuma-
tiky.

Úklid probíhal hlavně mimo zástav-
bu, nakonec o centrum se stará obec a 
kolem domů si každý pořádek udržuje. 
V okolní krajině se ale občas objeví 
hromady, zvlášť stavebního odpadu, 
jako doklad hulvátského chování 
jednotlivců, kteří zřejmě potřebují za 
každou cenu ušetřit při zvelebování 
svých obydlí. Likvidovat své odpady 
ohleduplně k přírodě je dnes už nor-
mální a tito lidé jako relikt minulosti 
budou následovat dinosaury a časem 
snad vymizí. A úklidové brigády už 
vůbec nebudou potřeba.

Dlouhodobě neutěšený zůstává stav 
kolem cesty k letišti, kam chodí nebo 
jezdí na procházky spousta lidí a mu-
sí míjet odpadky a stromy, o které se 
nikdo moc nestará. Pozemky leží v 
katastru Vodochod a černá skládka je 
na soukromém pozemku. Vodochod-
ský úřad o tom ví, ale „nejsou peníze“, 
takže šance na větší změnu nejsou 
velké. Drobné změny se dějí. Ne-
známý dobrodinec vyčistil křížek od 
stromů bezů, zpod kterých loni už ani 
nebyl vidět. Přestože křížek v současné 
podobě nedosahuje estetické hodnoty 
původního díla z 19. století, které v 50. 
letech zničili traktoristé, i tak poutá po-
zornost a podle mne i zaslouží tu trochu 
péče. 

Díky patří všem, kteří si našli na 
úklid čas, i těm, kteří udržují naše okolí 
čisté v průběhu roku. Fotky z brigády 
najdete ve fotogalerii na webu obce.
� Katka�Vojtíšková

prosluněná brigáda a černé skládky

22. dubna slaví lidé na celém světě Den Země – svátek, který připomíná, že Země a její ekosystémy nám dávají život i 
živobytí. Lze jej také považovat za výročí vzniku moderního environmentálního hnutí.

Historie vyhlášení tohoto dne sahá do roku 1970, kdy se 22. dubna v USA slavil první Den Země – happening s velkým 
ohlasem především mezi studenty. Na 20 miliónů Američanů demonstrovalo za zdravé, udržitelné životní prostředí. Tisí-
ce vysokých škol a univerzit se podílelo na protestech proti devastaci životního prostředí – únikům ropy, znečišťovatelům 
ovzduší, toxickým skládkám, pesticidům, ztrátě divočiny a vymírání druhů. Organizace spojených národů (OSN) vyhlá-
sila 22. duben Dnem Země již v následujícím roce a po roce 1990 se slaví i na území Československa. V loňském roce 
symbolicky na Den Země podepsal v sídle OSN v New Yorku ministr životního prostředí R. Brabec za Českou republiku 
důležitou Pařížskou klimatickou dohodu. 

Tématem letošního roku je environmentální a klimatická gramotnost, tedy aby se lidé na celém světě obeznámili s té-
matikou ochrany životního prostředí a klimatu. Globální občanská společnost by měla rozumět tomu, co znamená změna 
klimatu, jaké hrozby pro planetu přináší, a znát opatření, která mají zmírnit její dopady nebo pomoci adaptovat se na 
nové podmínky.  

Lidé vzdělaní v této problematice mohou účinněji prosazovat vývoj směrem k ekonomice šetrné vůči přírodě a udrži-
telné společnosti vyvažující ekonomické, sociální a environmentální potřeby.  Katka�Vojtíšková

den ZeMě 2017

Zápis do Mateřské Školy Máslovice na Školní rok 2017-18
Ředitelka Mateřské školy v Máslovicích vyhlašuje zápis na školní rok 2017-2018, který se koná ve středu dne 10. 5. 

2017 od 13-16 hodin v ředitelně mateřské školy. Zákonný zástupce dítěte předloží u zápisu rodný list, potvrzené místo 
trvalého pobytu dítěte od OÚ, občanský průkaz. Ve středu dne 3. 5. 2017 od 13-16 hodin si rodiče vyzvednou v MŠ 
příslušné dokumenty, které doma vyplní a přinesou k zápisu včetně potvrzení lékaře společně s povinným očkováním.

Telefon MŠ: 220 941 461, e-mail: hana.voriskova@email.cz. Těšíme se na vás!   ������H.�Voříšková,�ředitelka�MŠ
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u pátý kontejner na plasty přibyl v ulic 
Severní. Prosíme občany o udržování pořádku kolem kon-
tejnerů.  

u drobné opravy v obci provedl Petr Her-
man. V maringotce se záchody na přívoze vyměnil podlahu a 
opravil dvě dešťové vpustě na návsi pod hospodou. Místosta-
rosta se synem provizorně opravil schody u mateřské školy, 
které vedou do zahrady. V létě, v době uzavření školky je 
čeká důkladnější oprava. Totéž se týká i odpadu v kuchyni, 
který provizorně opravil Pepa Poslušný s Jirkou Řezáčem.   

u Úpravu záhonu pod hospodou na začátku 
ulice Na Ladech provedla firma Flos. Po požáru vzaly za své 
dosavadní dřeviny a prostor bylo nutné opět zvelebit. 

u výměna hostinských nastala na začátku 
dubna po bujarém a dlouhém loučení s dosavadními nájem-
ci hospody manžely Kovacsovými. Hospodu převzal Vašek 
Zika, přejeme mu hodně spokojených hostů a dosavadním 
nájemcům děkujeme za práci, kterou provozu hospody vě-
novali.  

u rekonstrukce čp. 16 začne předáním 
staveniště dne 2. května. Práce by měly být ukončeny do 
14 měsíců. Rekonstrukci provede firma KyraStav z Prahy, 
která byla vybrána ve  výběrovém řízení. 

u vítání občánků se uskuteční v neděli 14. 
května od 15 hodin na obecním úřadě. Rodiče i příbuzní 
dětí narozených v loňském i letošním roce a s trvalým byd-

lištěm v obci jsou srdečně zváni.

u den svazku obcí dolní povltaví se 
uskuteční v Klecanech v sobotu 20. května. Dopoledne 
proběhnou sportovní klání (malý fotbal, nohejbal, vybíje-
ná dětí) a odpoledne kulturní program spojený s dětským 
dnem. Vše kromě nohejbalu se odehraje na fotbalovém hři-
šti. Štafetu přebírá naše obec, takže v příštím roce se Den 
svazku uskuteční u nás. Datum ještě není stanoveno.

u den Mas nad prahou proběhne v sobo-
tu 27. května, závod kol Beckov v neděli 28. května. Do 
uzávěrky zpravodaje nepřišel program, sledujte, prosím, 
nástěnky v obci nebo webové stránky.

u nepotřebné oblečení a další věci 
pro diakonii broumov můžete přinášet pečlivě 
zabalené k obecnímu úřadu v neděli 21. května od 15 ho-
din. Letáček na str. 7 vám napoví, o které věci mají zájem.

u dětský den uspořádá obecní úřad v sobotu 
10. června v podobě společného výletu autobusem do par-
ku Mirakulum v Milovicích, který je atraktivní pro děti a 
nebude nudit ani dospělé. Kromě zajímavých herních prvků 
tam jsou místa na grilování i společný piknik v trávě. Dě-
ti do 15 let budou mít dopravu i vstup zdarma, dospělí si 
zaplatí pouze vstup. Děti od 10 let mohou jet i bez rodičů, 
mladší s doprovodem (může být i jeden dospělý na více dětí, 
pokud se rodiče dohodnou). Přihlášky budou k dispozici na 
obecním úřadě i na webových stránkách v obci. 
Mimo tento výlet jsou vítány i jiné akce pro děti, které mo-
hou uspořádat spolky nebo i jednotlivci. 

Zprávy obecního úřadu 

„Pane, ženské mají všechny možné vášně, ale jaktěživy si 
nedělají sbírky. Viděl jste už někdy ženskou, která by měla 
sbírku známek nebo brouků …“, soudí Karel Čapek v úvodním 
mottu výše uvedené výstavy. Uznáváme, že tomu tak zpravidla 
je, ale každé pravidlo má i svoje výjimky a takovou výjimkou 
je i tato současná výstava v našem muzeu. Představuje pouze 
velmi malou část rozsáhlých sbírek dvou sběratelek, které si 
zasloužily být zapsány do české knihy světových rekordů v 
Muzeu rekordů a kuriozit v Pelhřimově. Svatební oznámení a 
blahopřání vystavuje v našem muzeu paní Ing. Hana Čechová 
z Prahy, jejíž celá sbírka zahrnuje 24 tisíc exponátů ze čtyřiceti 
zemí. Nejstarší zachované oznámení pochází z roku 1868. Na 
naší výstavě uvidíte „seriózní“ oznámení z konce 19. století, 
ale i dost kuriózních z doby nedávné např. v podobě hokejo-
vého puku či krabičky od sirek.    

Papírové ubrousky, podšálky a prostírání sbírá paní Mgr. 
Alena Šedová z Brandýsa nad Labem - Staré Boleslavi, které se 
podařilo shromáždit 43 tisíc kusů ze 116 zemí všech světadílů. 
V našem muzeu vystavuje ubrousky se svatební tématikou. 
Zajímáte-li se i o jinou tématiku, na ubrouscích zobrazova-
nou, můžete ji najít v soukromém minimuzeu paní Šedové v 
Brandýse nad Labem.

O estetickou stránku výstavy se zasloužila velkou měrou 
Daniela Venturová, svatební šaty na výstavu zapůjčila Jiřina 
Peňázová a Soňa Kmentová. Návštěvníci se mohou poučit o 
lidových svatebních zvycích a o historii vzniku ubrousků až 
po ty papírové. Výstava potrvá do 28. května. V tento poslední 
den výstavy ji můžete navštívit zdarma v době od 15 do 16 
hodin a budete mít možnost se potkat s oběma sběratelkami. 
� V.�Sýkorová

výstava svatebních oZnáMení a ubrousků v MuZeu 

den ZeMě 2017

Zápis do Mateřské Školy Máslovice na Školní rok 2017-18
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Jelikož letos Čarodějnice vycházejí na neděli (což je prima, protože většina z nás nemusí do práce a může strávit celý 
den s dětmi), rozhodli jsme se, že je dětem zpestříme trochu jiným programem, než na jaký jsou zvyklé.

Sraz rodičů s dětmi na návsi je v 15 hodin, společně půjdeme pro májku, kterou přineseme na náves a ozdobíme. Potom 
budou pro děti připravené úkoly na stezce od hospody k přívozu (rodiče mohou pomáhat), kde budou děti za své výkony 
odměněny a opečou si tam buřtíky. Rodiče se budou moci občerstvit ve stánku u přívozu.    H.�Švitorková

Jak se již stalo tradicí, na hřišti zapálíme po setmění v neděli 30. dubna vatru, kterou nám přislíbili postavit členové 
„Májky“ a snad se připojí i další tatínkové.  Od 18 hodin se děti i maminky mohou zapojit do výroby velké čarodějnice i 
těch malých, které potom „upálíme“ na hranici. Při čekání na oheň se určitě nudit nebudeme. Čarodějnice v kostýmech 
čeká odměna. Pod pergolou bude občerstvení pro děti i dospělé včetně buřtů i párků v rohlíku a nápojů. Večer posedíme 
u ohně za doprovodu kytary Pavla Šertlera a možná i dalších muzikantů.   V.�Sýkorová, A.�Zoulová

          

čarodějnice – prograM pro děti

čarodějnice – vatra na hřiŠti – pokračování programu

navšTěvovali jsTe maTeřskou školu v máslovicích? 
pokud ano, poZorně čtěte!

Jak jsme již informovali stručně v minulém čísle zpra-
vodaje, naše mateřská škola se letos dožila 40 let. Je v 

„nejlepších“ letech, tak by se slušelo si ta léta připomenout 
a vytvořit i trvalou památku pro další generace. Rádi by-
chom sestavili jednoduchou publikaci složenou zejména 
z původních, ale i současných fotografií včetně fotografií 

„absolventů“ naší mateřské školy, kteří strávili v mateřské 
škole alespoň jeden rok svého života v období mezi rokem 
1977 až 2016. 

Focení proběhne v neděli 14. května od 16 hodin. Sraz 
je na zahradě mateřské školy. Zveme tímto na focení i 
bývalé zaměstnankyně/zaměstnance školy! Budeme rádi, 

když se sejde co největší počet dětí, z nichž mnozí jsou 
již dávno dospělí. Sdělte, prosím, tuto informaci i svým 
bývalým spolužákům z jiných obcí, pokud s nimi udržujete 
kontakt. Budeme rádi, když se dostaví i oni. Improvizaci se 
meze nekladou, takže jak bude vypadat vaše společná fot-
ka s bývalými spolužáky, můžete i vy ovlivnit. Vaše nápady 
či požadavky sdělujte, prosím Andree Zoulové (tel.: 774 
554 048) nebo Vladěně Sýkorové (tel: 724 191 246), které 
vám zodpoví i případné dotazy. 

P. S. Děti, které navštěvují mateřskou školu v letošním 
školním roce (od září 2016 do června 2017), se budou fotit 
v jiný den.   A.�Zoulová,�V.�Sýkorová

Zájem o přespání v knihovně projevilo 16 dětí ve věku od 
4 do 10 let. Po uložení zavazadel vyběhly s Andreou ven na 
palouk, kde sbíraly poztrácená písmenka, která po návratu 
skládaly. Další aktivitu pro ně připravila Miluška Švarcová, 
která s dětmi vyráběla velikonoční slepičky na vajíčka. Chtěli 
jsme poté zařadit ještě nějaké kvízy, ale většina dětí si začala 
vybalovat spacáky a chystala se do hajan. Před spaním slup- 
ly chutná jablíčka od paní Litošové, zalehly a poslouchaly. 
Četla jsem Pohádky pod polštář a potom jsem sáhla po staré 
knížce v trochu již „salátovém“ vydáním od zálesáka  Ernsta 
Thompsona Setona, který psal knihy o zvířatech a životě (i 
přežití) v přírodě. Dětem se líbily příběhy medvědů grizzly 
z Yellostonského národního parku, kde se nesmí lovit a tak 
si zvykají na lidi. Jeden zavítal až do baru, hosté se strachem 
rozprchli, ale duchapřítomný hostinský mu nalil pivo a grizzly 
ho vypil a uspokojen odběhl. Nebo jeden „nenasytný“ grizzly 

ukradl turistům plechovku s masem, snažil se ji vybrat „do 
mrtě“, ale tlapa se v plechovce zaklínila a nešla ven. Tak mu-
sel být chycen do lasa, a spoután a veterinář ho toho plecho-
vého trapiče zbavil. 

Kolem půl desáté jsme zhasly úplně a s Lídou Szöllösovou 
jsme dětem zazpívaly indiánskou ukolébavku. Jak už to bývá, 
některé děti usnuly hned a některé se hihňaly, převalovaly a 
dvěma se zastesklo po rodičích a rozplakaly se. Podařilo se 
nám je utišit a nakonec všechny usnuly po pohádce s ovečka-
mi. Ale muselo jich přes tu lávku přejít nejmíň padesát…
Po desáté hodině nás vystřídaly Andrea Zoulová, Lenka Peňá-
zová a Soňa Kmentová, které zůstaly s dětmi spát až do rána. 
Děti vstávaly brzy a „k snídani“ si daly pár kvízů a hádanek. 
A před osmou již začaly přicházet rodiče – tak hurá domů! A 
za rok opět? Tak domluveno, 24. března. Těšíme se na vás!  
 V.�Sýkorová�s�přispěním�A.�Zoulové�a�L.�Szöllösové

noc s anderseneM 



Zprávy Z knihovny
Do knihovny přibyly tři nové knihy. První má trochu zvláštní název - Jasno lepo podstín zhyna. Tato kniha mladé 

irské spisovatelky vyhrála letošní cenu Magnesia litera za překlad do češtiny. Autorce se podařilo vcítit se dokonale do 
bezútěšné situace dvou ztracenců staršího podivína Roye a nalezence psa, kterou líčí do všech podrobností dokonalým 
jazykem bez přehnaného sentimentu. Text je nesen soucitem s jejich osudem plným beznaděje a bezvýchodnosti, ze 
které však pramení také vzdor. Překvapující debut si získal velké uznání v celém anglicky mluvícím světě. A kdyby vám 
z příběhu bylo trochu smutno, můžete sáhnout po útlé, ale vtipné knížce Haliny Pawlovské Tři metry vášně nebo knize 
Pes jejího veličenstva, která vtipným způsobem popisuje život v královské rodině očima psa Korgiho, oblíbence anglické 
královny Alžběty.  V.�Sýkorová

Vzhledem k tomu, že podle nové zákonné úpravy platí, že ak-
ce, které svým hlukem překročí desátou hodinu večer, musí 
být předem povoleny obecně závaznou vyhláškou o nočním 
klidu, zastupitelstvo obce na svém zasedání 21. března usne-
sením 6/2/2017 schválilo vyhlášku o nočním klidu. V této 
vyhlášce však nelze podle upozornění úředníků ministerstva 
vnitra povolovat soukromé, rodinné akce. Tyto se samozřejmě 
mohou konat, ale po desáté večer musí dodržovat noční klid, 
jinak se pořadatel dopouští přestupku.

OBECNĚ  ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA OBCE  MÁSLOVICE 
č. 1/2017 o nočním klidu

Čl. 1 Předmět 
Předmětem této obecně závazné vyhlášky je stanovení výji-
mečných případů, při nichž je doba nočního klidu vymezena 
dobou kratší než stanoví zákon.
Čl. 2 Doba nočního klidu
Dobou nočního klidu se rozumí doba od 22. do 6. hodiny.
Čl. 3 Stanovení výjimečných případů, při nichž je doba 
nočního klidu vymezena dobou kratší
1) Doba nočního klidu se vymezuje od 2 do 6 hodin, a to v 
následujících případech:
a) v noci z 31. prosince na 1. ledna
b) v noci z 31. března na 1. dubna (Loučení s hospodou)
c) v noci 30. dubna na 1. května (Pálení čarodějnic a stavění 
májky)
d) v noci ze 17. června na 18. června (Dobrá farma)
e) v noci z 24. června na 25. června (Svatojánská noc)
f) v noci z 16. září na 17. září (Motorkářská akce)
g) v noci ze 7. října na 8. října (Dobrá farma)
h) v době konání této tradiční slavnosti: Máslovické posví-
censké vinobraní (září)
2) Informace o konkrétním termínu konání akce uvedené v 
odst. 1 písm. h) této obecně závazné vyhlášky bude zveřej-
něna obecním úřadem na úřední desce minimálně 5 dnů před 
datem konání. 
Text redakčně zkrácen, plné znění vyhlášky je na obecním 
úřadě i na webových stránkách obce.   v-ch-

 
 

Seznam věcí ke sběru  
 
Letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské):  

 Použitelné i poškozené – trika, mikiny, tepláky, šaty, kalhoty, rifle, košile, svetry, 
noční košile, tílka, pyžama, šátky 

 pouze nepoškozené (funkční zip, neroztržené) – zimní bundy, kabáty, spodní prádlo, 
ponožky, halenky, čepice, rukavice, šály, plavky, opasky, kabelky    

Domácí textil: 

 použitelný i poškozený – lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, látky, ubrusy, látky 
(minimálně 1m2, ne odřezky) 

 pouze nepoškozený – záclony, závěsy  
                                     

Drobné elektrické spotřebiče:  

 použitelné i poškozené  – rádia, žehličky, mixery, toustovače, fény, … 
 

Peří, péřové a vatované přikrývky, polštáře a deky:  

 použitelné i poškozené → kromě spacáků, ty pouze s funkčním zipem a čisté 
 

Obuv: pouze nepoškozená → páry svázané nebo zabalené a zavázané v igelitových taškách, 
aby se neztratily od sebe při manipulaci 
 

Hračky – plastové, plyšové:  

 pouze nepoškozené a čisté, pokud má hračka více částí (stavebnice, lego, …), tak je 
potřeba dobře zabalit 

Knihy 
 

Věci, které vzít nemůžeme 
 

 ledničky, televize, počítače, matrace, koberce, stany – z ekologických důvodů 
 nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem znehodnotí 
 silně znečištěný, plesnivý a vlhký textil - znehodnotí se tím ostatní textilní materiál 
 nádobí bílé i černé, skleničky, porcelán 
 lyže a lyžáky                                                          

                              

noční klid v řeči paragrafů
Turnaj v ping-pongu byl vyhlášen trochu narychlo, ale 
přesto se ho zúčastnilo 8 hráčů a několik diváků. Atmo-
sféra byla soutěživá, ale přátelská. 8. - 4. místo obsadili 
Soňa Kmentová, Petr Fink, Lenka Peňázová, Petr Ševčen-
ko a Adam Levý. Titul z loňského roku neobhájil, ale pěk-
né třetí místo obsadil Petr Olbert, druhé místo vybojoval 
Kolmyč z farmy a vítězem letošního turnaje se stal Petr 
Kmenta. Hráči obdrželi ceny a přípitkem jsme popřáli bu-
dově úspěšnou rekonstrukci, abychom mohli v turnajích 
pokračovat i v příštím roce.  V.�Sýkorová

přišlo po uZávěrce: 
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Registrováno na Min-
isterstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 
šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 18. 2. 2017. Sazba 
Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy 
názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!

Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, 
co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesou-
hlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo 
také psát. Uzávěrka příštího čísla je 12. 6. 2017. Příspěvky může-
te předávat do schránky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či 
posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

kulturní akce v okolí

Mezi ty naše spoluobčany, jejichž věk se nevyjadřuje  číslicí s koncovkou – cet, ale s koncovkou –sát,  

vstoupila dne 8. 4. paní Lenka Petržilková,  

zatímco druhý dubnový jubilant  pan Jiří Špaček už tam pobývá 25 let,  

neboť dne 15. 4 . oslavil 75. narozeniny v  dobré duševní a tělesné kondici. 

Oběma těmto jubilantům přejeme do dalšího života pevné zdraví a pěknou životní pohodu.

 

Věnujme tichou vzpomínku paní Miladě Převorovské, zdejší rodačce,  

která se řadu let podílela na správě obce. Zemřela dne 1. března ve věku nedožitých 93 let. 

u Společenská kronika u

Ì 

KRALuPY NAD VLTAVOu:
Filmy: Přes kosti mrtvých: st 26. 4. od 20 h
Zahradnictví: Rodinný přítel: pá 28. 4. od 19 h, so 29. 4., st 3., pá 
5., ne 7., pá 12. 5. od 20 h
Špunti na vodě: ne 30. 4., út 2. 5. od 20 h
Šmoulové - zapomenutá vesnice: ne 30. 4., ne 7., so 13. od 14.30 h
Strážci Galaxie Vol2: čt 4., so 6. od 20 h, ne 7., so 13. od 17 h 
Král Artuš Legenda meče: čt 11., so 13. od 20 h, pá 12. od 17 h
Piráti z Karibiku, Salazarova pomsta: čt. 25. 5, so 27. od 20 h, pá 
26., ne 28. od 17 h
Divadlo, koncerty: 
Pá 5. 5. Tři sestry od 20 hodin, cena vstupenky 260 Kč.
St 10. 5. Koncert Lucie Bílé – turné Hana od 19 hodin, cena vstu-
penky 690 - 950 Kč.
Ne 14. 5. Michal k snídani – turné Michala Nesvadby k 60. naro-
zeninám od 14 hodin, cena vstupenky 175 – 189 Kč.
St 17. 5. Veselá trojka Pavla Kršky od 18 hodin, cena 230 Kč.
Čt 18. 5. Čaj o páté od 16,30 hodin, cena vstupenky 50 Kč.
Čt 1. 6. Caveman, cena vstupenky 330 - 360 Kč od 19 hodin.
Další filmy a akce na www.kasskralupy.cz, tel: 315 726 101
pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13 – 20 h.

ZÁMEK NELAHOZEVES
so 29. a ne 30. dubna Hrnčířské a řemeslné slavnosti (9 – 17 h), 
vstupné 130 Kč, senioři a studenti 85 Kč, děti 60 Kč (do tří let 
zdarma).

ODOLENA VODA
28. 4. – 7. 5. Výstava fotografií Iluze, tajemství, krása historika 
umění Mgr. Petra Štěpána v rodném domku Vítězslava Hálka v 
Dolínku. Otevřeno ve všední dny od 16 do 18 hodin, v sobotu a 
neděli od 14 do 17 hodin.
Ne 30. 4. 18h Koncert v kostele Sv. Klimenta, Odolena Voda 
Zhudebněné texty tzv. Horského kázání z Matoušova evangelia v 
komorním provedení. 
So 13.5. Turistický pochod Vodolská kapka (6. ročník). 
St 17. 5. 17 h Hana Hindráková: Lovci lebek  
Autorské čtení s besedou (promítnutí fotografií a videí z policej-
ních zásahů).
do 30. 4. Létání ve fotografii, výstava dobových fotografií Kar-
la Čipery z českých sportovních letišť z 50.-70. let v Minigalerii 
Odolena Voda
4.5. - 28.5. Mystické krajiny Jaroslava Zákravského v Minigalerii 
Odolena Voda
Minigalerie je otevřena každý čtvrtek 15 -17 h, v jiné dny na ob-
jednávku na tel: 603268206.

VELTRuSY
do 28. 5. Cesty za zvířaty, autorská výstava fotografií Michala 
Dobeše, Galerie na konci světa – Holandský selský dvůr v zá-
meckém parku, otevřeno sobota - neděle od 13 do 19 h. �
� Zpracovala V.�Sýkorová


